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Protokół nr 9/19 
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

w dniu 23 września 2019 r. 
 

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej nr 10 Starostwa Powiatowego 
 w Wołowie, Plac Piastowski 2, w godz. 14:20 – 14:30. 

 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli następujący członkowie: 
1. Urszula Wojtyło  
2. Józef Szumilas  
3. Stanisław Jastrzębski 
4. Zbigniew Posacki 
5. Janusz Kawalec. 
 (Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyła P. Katarzyna Uran – Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury, 
Sportu i Spraw Społecznych. 
 
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Powiatu P. Janusz Kawalec z uwagi na rezygnację 
poprzedniej Przewodniczącej Komisji Edukacji, Kultury i Sportu oraz brak nowego 
Przewodniczącego i przedstawił proponowany porządek posiedzenia. 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku posiedzenia 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie w sprawie zmiany uchwały 

nr XLVII/249/18 z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie ustalenia  regulaminu określającego 
wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: 
za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki 
wypłacania innych składników wynagradzania wynikających ze stosunku pracy 
nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez 
Powiat Wołowski  

4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.2 Przyjęcie porządku posiedzenia. 
Proponowany porządek posiedzenia został przyjęty przez członków komisji jednogłośnie. 
 
Ad.3 Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie w sprawie zmiany uchwały nr 
XLVII/249/18 z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie ustalenia  regulaminu określającego wysokość 
stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania innych 
składników wynagradzania wynikających ze stosunku pracy nauczycielom zatrudnionym 
w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Wołowski. 
 
P. Katarzyna Uran przedstawiła projekt uchwały z uzasadnieniem. Uchwała zakłada zmianę 
polegającą na podwyższeniu trzech składowych dotyczących stawek wynagrodzenia nauczycieli 
określonych uchwałą nr XLVII/249/18 z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie ustalenia regulaminu 
określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za 
wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania 
innych składników wynagradzania wynikających ze stosunku pracy nauczycielom zatrudnionym w 
szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Wołowski, tj. podwyższa się dodatek 
motywacyjny przyznawany nauczycielowi lub dyrektorowi o 10%  w stosunku do poprzedniej stawki, 
która wynosiła do 20%, a w obecnym kształcie uchwały Rady Powiatu Wołowskiego będzie ona na 
poziomie do 30% wynagrodzenia zasadniczego oraz dostosowuje się również wysokość dodatku za 
wychowawstwo klasy i dodatku doradcy metodycznego do nowych stawek, jakie weszły aktami 
wyższego rzędu, czyli ustawami o Systemie Oświaty oraz Kartą Nauczyciela. P. Uran dodała, że 
uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez związki zawodowe. P. Katarzyna Uran oświadczyła 
ponadto, iż na początku września odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół, którego tematem była 
zmiana całego regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 
wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagradzania wynikających ze stosunku pracy 
nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 
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Wołowski. W związku z powyższym, w przyszłym roku prawdopodobnie temat zostanie podjęty i 
zmieni się cały załącznik do uchwały, zgodnie z sugestiami dyrektorów, nie zaś tylko wybrane jego 
części.  
 
P. Janusz Kawalec zapytał, czy budżet Powiatu udźwignie zwiększenie kwot ww. składowych stawek 
wynagrodzenia? 
P. Katarzyna Uran odpowiedziała, że odpowiednio zostanie zwiększona kwota subwencji oświatowej. 
 
P. Urszula Wojtyło zapytała, czy rozważano zmianę kwoty dodatku dla opiekuna semestru? 
 
P. Katarzyna Uran odpowiedziała, że podczas spotkania padła taka propozycja ze strony dyrektorów, 
natomiast nie została uwzględniona w przedłożonym projekcie uchwały, gdyż projekt ten zakłada na 
razie jedynie ustawowe zmiany dodatków. Temat powróci przy ustalaniu nowego regulaminu. 
 
P. Józef Szumilas zapytał, czy obliczono skutki finansowe, jakie nieść za sobą będą wspominane 
w uchwale zmiany? 
 
P. Katarzyna Uran odpowiedziała, że nie zostało to jeszcze obliczone. 
 
P. Stanisław Jastrzębski dodał, że późno została przedstawiona uchwała w sprawie ustalenia  
regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki 
wypłacania innych składników wynagradzania wynikających ze stosunku pracy nauczycielom 
zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Wołowski, przez co 
Radni nie mieli czasu za zapoznanie się z nią. Niepokojące i niepoważne jest przedstawianie istotnych 
informacji na ostatnią chwilę, w dniu Sesji Rady Powiatu Wołowskiego, a wręcz kilkadziesiąt minut 
przed jej rozpoczęciem. P. Stanisław Jastrzębski wyraził propozycję, aby nie wprowadzać tej uchwały 
na dzisiejszej Sesji Rady Powiatu Wołowskiego, nie znane są nawet jej skutki finansowe. Ważne jest 
aby wiedzieć, nad czym się głosuje. 
 
P. Katarzyna Uran odpowiedziała, że skutki finansowe zaprezentuje p. Skarbnik. 
 
P. Stanisław Jastrzębski wskazał, że Skarbnik Powiatu winna otrzymać takie informacje od Wydziału 
Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, a nie odwrotnie.  
 
P. Katarzyna Uran nie zgodziła się z opinią P. Stanisława Jastrzębskiego i poinformowała obecnych, 
że projekt uchwały został przedstawiony tak późno z uwagi na brak wszystkich opinii związków 
zawodowych, ostatnie wpłynęły w dniu dzisiejszym. Decyzję o skierowaniu projektu na Radę Powiatu 
Wołowskiego podjął P. Wicestarosta Jarosław Iskra.  
 
P. Urszula Wojtyło zapytała, jakie są opinie związków zawodowych dotyczących przedmiotu uchwały? 
 
P. Katarzyna Uran odpowiedziała, że wszystkie związki zawodowe pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały.  
 
P. Stanisław Jastrzębski odparł, że projekt uchwały, a więc merytoryczne dane, mogły zostać 
przedstawione Komisji o wiele wcześniej, bez opinii związków zawodowych, a informację o nich 
wystarczyłoby przedstawić przed Sesją. Byłoby to wystarczające. 
 
P. Katarzyna Uran wskazała, że projekt uchwały porządkuje tylko regulamin pod względem 
obowiązujących odgórnie regulacji prawnych. Powiat i tak musiałby wypłacić składowe wynagrodzenia 
zgodnie z uchwałą. Jedynie pierwsza zmiana zakłada dodatkowe skutki finansowe, ale wymaga 
uprzedniej zgody Starosty. Dzięki podjęciu tego projektu uchwały, będzie już uporządkowana sytuacja 
również w miejscowym akcie prawa. 
 
P. Janusz Kawalec zapytał, czy Zarząd Powiatu został zapoznany z projektem ww. uchwały i jeżeli 
tak, to jaka była jego decyzja w tym zakresie? 
 
P. Katarzyna Uran odpowiedziała, że Zarząd Powiatu zapoznał się z projektem uchwały i zaopiniował 
go pozytywnie. 
 
P. Zbigniew Posacki dodał, że Członkowie Zarządu również nie zostali zapoznani z analizą finansową 
skutków ww. podwyżek.  
P. Stanisław Jastrzębski odparł, iż skoro Zarząd Powiatu przyjął projekt uchwały, to nie będzie 
wnioskował o niewprowadzanie ww. uchwały do porządku obrad dzisiejszej Sesji Rady Powiatu 
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Wołowskiego. Jednocześnie ponownie wyraził opinię, iż przedstawienie materiałów na ostatnią chwilę 
jest niepoważne i nigdy wcześniej takie sytuacje notorycznie nie miały miejsca. 
 
P. Urszula Wojtyło potwierdziła zdanie P. Stanisława Jastrzębskiego jednocześnie wyrażając prośbę, 
aby powrócić do meritum sprawy. 
 
P. Zbigniew Posacki dodał, że uwagi P. Stanisława Jastrzębskiego są jak najbardziej słuszne 
i zapewne już następnym razem nie dojdzie to podobnych nieporozumień w tym zakresie. 
 
 Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Komisja 4 głosami „za” przy braku głosów “przeciwnych” i jednym głosie “wstrzymującym się” 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały 
nr XLVII/249/18 z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie ustalenia  regulaminu określającego 
wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę 
lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania 
innych składników wynagradzania wynikających ze stosunku pracy nauczycielom 
zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Wołowski.  
 

Ad.4 Sprawy różne. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu. 
 
Ad.5 Zamknięcie posiedzenia. 
Wobec braku dalszych głosów i wyczerpania porządku dziennego Przewodniczący Rady zamknął 
posiedzenie. 
 
 
Protokolant: 
Marta Drabik 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji Kultury i Sportu  

                                                                                                              

                                                                                           Anna Wróbel 
 


